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Burduja: Sumele colectate de stat de la companiile din energie sunt de peste 45

miliarde lei; s-au decontat 25 miliarde lei

Sistemul energetic a contribuit mult mai mult decât a primit în  contextul crizei energetice si ca urmare a

tuturor masurilor fiscale,  sumele colectate de la companiile din energie depasind 45 de miliarde de  lei, din

care nu s-au decontat mai mult de 25 miliarde lei, a declarat,  marti, ministrul Energiei, Sebastian Burduja.

"Ne uitam la schema de plafonare, compensare si acolo noi trebuie sa  urmarim câteva principii. Pe de o parte, sa

avem o stabilitate în piata  si la clientul final. Ori, nu este un lucru usor de facut când ai o  situatie internationala

regionala în continua dinamica. Pe de alta  parte, sa fie o schema sustenabila si stim bine ca statul român a 

înregistrat niste datorii catre furnizori si nu sunt mici. Noi ne-am  straduit de fiecare data sa gasim solutii, sa venim

cu o Ordonanta de  urgenta, sa cerem bani din Fondul de tranzitie, din taxa off-shore  s.a.m.d. sa platim aceste

sume cât mai repede(...) Eu consider ca  sistemul energetic, în ansamblul sau, a contribuit mult mai mult decât a 

primit în contextul crizei energetice si ca urmare a tuturor masurilor  fiscale, undeva la peste 44-45 de miliarde de

lei, din care nu s-au  decontat mai mult de 20 -23-25 de miliarde de lei acum, la zi. Sunt sume  colectate de stat de

la companiile din energie, pe toate taxele, pe  toate impozitele, pe dividende, pe tot ce a intrat", a spus Burduja la 

ZF Power Summit.

Întrebat daca se are în vedere o prelungire a schemei de  plafonare pâna în 2026, ministrul a raspuns ca în

formula actuala va fi  greu de argumentat în fata Comisiei Europene.

"Noi avem dialog cu Comisia - a fost si doamna Ditte Juul Jorgensen,  directoarea de pe energie - si cel putin anul

acesta reusim sa stam în  acesti parametri, si pâna în martie 2025, cum este legislatia actuala,  dupa care trebuie sa

pregatim aceasta perioada si o vom face într-un mod  etapizat, transparent si în deplina consultare cu toti oamenii

din  sistemul energetic. Da, e mult pâna în 2025, în acelasi timp, e putin", a  subliniat ministrul.

El a semnalat ca au fost demarate discutii pentru a se pregati o trecere graduala catre o piata cât mai competitiva.

"Eu îmi doresc, sunt adeptul unei piete competitive în care, prin lupta  sanatoasa între cei care dau oferta si cei care

vin la cerere sa rezulte  preturi cât mai bune. Dar în acelasi timp trebuie sa fim constienti ca  nu este o situatie

tipica pe piata energetica si nu doar cea de la noi,  ci la nivel regional sau chiar mondial si trebuie sa protejam si sa 

asiguram stabilitatea întregului sistem. (...) Trebuie sa avem mare  grija sa nu perturbam piata si sa nu cumva sa ne

suprapunem si peste  niste evolutii internationale pe care noi nu le putem controla si atunci  sa derulam un film pe

care totusi românii l-au mai vazut, si firmele,  si cetatenii si noi toti l-am mai vazut acum niste ani de zile", a 

punctat Sebastian Burduja.
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